
 
 

 

 

 

 

 
Zápisnica zo stretnutia Fokusovej skupiny 

  obec  Bôrka  
 

Dátum: 2.7.2024 

Čas :   15:00 – 16:30 

Miesto:   Bôrka 8 

Prítomní: 10 

 

Priebeh fókusového stretnutia1: 

Úvod2 Uvítanie účastníkov fókusového stretnutia (FS), 
občerstvenie 

 
Privítanie starostom obce Bôrka p. Vojtechom Ičom. 
Koordinátorka p. Mgr. Agáta Čisárová oboznámila zúčastnených o projekte R.T. v Obci  
- p. Koordinátorka Mgr.  Agáta Čisarová, privítala všetkých členov fokusovej skupiny. Uviedla že sa 
budeme venovať oblasti vzdelávania.  
 
 

 

                                                           
1 Dôležitým bodom je pred samotnou spoločnou prácou informovať, že spoločným výstupom všetkých fókusových stretnutí 

bude Rozvojový plán obce do roku 2030. Týmito stretnutiami FS zabezpečíme, že výsledný dokument bude vyjadrovať 
potreby, ciele a priority celej sídelnej komunity a umožní obci zapojiť sa do integrovanej výzvy a čerpať finančné prostriedky.   
2 V prípade ak je na stretnutí niektorý člen prvýkrát alebo ak niektorý člen nebol na už skoršom zrealizovanom komunitnom 

fóre je potrebné predstavenie zámeru spoločných stretnutí (FS) a predstavenie celkovej vízie NP RT I.. Všetkým členom FS dať 

základné informácie podľa oblastí, kedy prebiehalo mapovanie, uveďte konkrétne termín, čo sa zistilo v rámci mapovania. -  

max 15 min.  

 



 
 

1. Pravidlá FS/ / Rozvojový plán obce do roku 2030 

 
           Určenie pravidiel pre F.S. 
 

1)   štvrtok 4.7.2024 - 15:00 
2) veľká sala Obecného Úradu F.S. 

 
3) vstyčný dôstojník p. Fazekašová  

 
4) vstyčný dôstojník p. Fazekašová, má za úlohu jeden deň pred stretnutím rozoslať sms členom 

fokusovej skupiny pripomienku FS. Tj.  3.7.2024  
  
 
 
 
 
 

 

2./ návrhy/ a názory jednotlivých členov FS  

 
Zástupca rodičov p. Bernáth M.- „Deti si idú kúpiť desiatu zo školy a už sa nevrátia naspäť. Idú 
domov, alebo sa túlajú.“ 
  
Zástupca mládeže p. Žiga I.- „Dieťa leží o tretej ráno pri ceste, kde sú rodičia ?“ 
 
Zástupca cirkvi p. Laczo L.- „Riešenie školy v obci, bolo by dobré vytvoriť priestor aspoň pre 1-
2 ročník.“ 
 
Zástupca MRK p. Rybár R.- „Vybrať chlapov na dozor a doprovod v autobuse pre deti do 
školy.“ 
 
Zástupca ZŠ Drnava p. Mgr.Bučková B.- „Málo detí z 9.ročníka ide ďalej študovať, alebo 
zanechajú štúdium. Problémom je aj to že deti sa doma na vyučovanie nepripravujú. 
Problémom je aj záškoláctvo. Privítam spoluprácu s RT.“ 
 
Zástupca AOZ p. Krištof A.- „Doprovod do školy je slabý, sú konflikty s rodičmi.“ 
 
Starosta obce – p. Ičo V. „Vidím výzvu do budúcnosti, aby deti získali aspoň výučný list.“  
 
Zástupca MŠ p. Ivánková H.- „Medzi problémy u detí patria i agresivita, psychické problémy. 
 
Zástupca cirkvi p. Varga Z.- „Treba ich povzbudiť k vzdelávaniu, byť príkladom, rodičia nech ich 
v tom usmerňujú.“ 
 
Zástupca podnikateľského prostredia p. Žiga V.-  „V prvom rade sú rodičia na vine, že deti 
nechodia do školy.“ 

 
 

 



 
 

 

3.Záver stretnutia – zhrnutie celého stretnutia3 

Po privítaní členov fokusovej skupiny a oboznámení sa s programom a časovým harmonogramom 
stretnutia mali členovia fokusovej skupiny vyjadriť ich pohľady a postrehy pre oblasť vzdelávania detí 
a mládeže v obci Bôrka. Po vyjadrení pohľadov, názorov, postrehov jednotlivých členov sme zostavili 
pod vedením p. Mgr. Čisárovej SWOT analýzu pre oblasť vzdelávania. 
 
Výstupom dnešnej fokusovej skupiny bola teda nasledovná SWOT analýza zameraná na oblasť 
vzdelávania: 
Silné stránky   
- vzory- stredné školy s maturitou  
- dostatočné priestorové kapacity  
- M.Š. priamo v obci (nová budova , dobre materiálne vybavenie) 
- Kvalitní pedagógovia  
- Budova zrekonštruovaná, triedy dobre vybavené, kvalifikovaní pedagógovia 
- Dochádzka do MŠ bezproblémová   
Slabé stránky  
- Málo detí ide na strednú školu, z ktorých mnohí ju nedokončia  
- Chýbajúca motivácia pre vzdelanie, učebnice a pomôcky zastavajú v škole 
- Nízky záujem o vzdelanie deti  
- Záškoláctvo 
- ZŠ je mimo obce – Drnava  
- Nerešpektovanie autorít niektorými deťmi  
- Málo priestoru pre voľnočasové aktivity deti 
Príležitosti 
- Rozvojový tím v obci  
- Možnosť zriadiť prvý, druhý ročník priamo v obci  
       (elokované triedy Drnava) 
- Dostatok stredných škôl v okolí   
 Ohrozenia  
- Sankcie pre rodičov zo strany štátu  
- Znižujúca sa úroveň vzdelania v obci  
- Prehlbujúca sa pologramotnosť  
- Nízky prijem rodín zo žiadnym vzdelaním 
 
V závere stretnutia zaznel oznam o termíne nasledujúceho stretnutia fokusovej skupiny, ktoré sa bude 
konať vo štvrtok 4.7.2024 - 15:00 vo veľkej sálw Obecného Úradu F.S. 

 

 

Zápisnicu zo stretnutia fokusovej skupiny 
spracoval:  

Titul, meno a priezvisko, pozícia /podpis 
PhDr. Ľubomir Ondriš  RPPP 

 

                                                           
3 Vždy si strážte čas, avšak v prípade potreby sa téme venujte aj na ďalšom stretnutí. 


